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Protokół Nr 30 

z obrad trzydziestej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 29.03.2017r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Lustrzanej Ośrodka Kultury w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 13:30 – do godz. 15:45. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 11 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /Dz. U.  2016r.poz. 

446/ 

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni: Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak, 

Wiceprzewodnicząca RM p. Anna Łańska, radna Marta Bączkowska oraz radny 

Ryszard Kałaczyński 

 

 

Spoza składu Rady w sesji uczestniczyli: 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku 

w Więcborku       - Danuta Zawidzka 

4. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

5. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku - Tomasz Siekierka 

6. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania Przestrzennego 

I Gospodarki Nieruchomościami     - Michał Bąk 

7. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Dróg - Tomasz Fifileski 

8. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

9. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

10. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Środecki 

11. Redaktor „Gazety Więcborskiej”/wydanie internetowe/ - Tomasz Bracka 

12. Regionalny Portal Informacyjny „ Kanał 10”   - Kamil Jeliński 

Obradom przewodniczył p. Henryk Szwochert – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXVIII i XXIX sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 
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7. Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2016r oraz ocena zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę 

lokalnej sytuacji społecznej i demograficznej za 2016r. 

8. Przyjęcie sprawozdania Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku 

dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork za rok 2016. 

9.  Sprawozdanie Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury i Sportu RM ze spotkania  

z organizacjami pozarządowymi. 

10. Przyjecie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego 

11. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów stosowanych na drugim 

etapie postępowania rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych, dla których Gmina 

Więcbork jest organem prowadzącym. 

12. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Więcbork, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół. 

13. Przyjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Runowo 

Krajeńskie. 

14. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

15. Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

16. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork. 

17. Przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcie „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork”. 

18. Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka. 

19. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

20. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wolne wnioski i informacje 

23. Zakończenie. 

  

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Wiceprzewodniczący RM zarządził głosowanie nad porządkiem obrad. 

Na sali 9 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 

Ad. 3 Wiceprzewodniczący RM p. Henryk Szwochert poinformował, że protokół  

z XXVIII i XXIX sesji został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy 

ewentualnie ktoś z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc 

poddano protokół pod głosowanie. 

Na sali 9 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 
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Skład rady uzupełnili: radny Stanisław Piłka i radny Jan Antczak /obecnych 11 

radnych/. 

Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami.  

 

Z uwagi na nieobecność Przewodniczącej RM  punkt ten nie został zrealizowany. 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

1.03.2017r - obchody Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych (złożenie wiązanek na 

Cmentarzu komunalnym oraz parafialnym). W uroczystości brały odział poczty sztandarowe 

Kurkowego Bractwa Strzeleckiego w Więcborku oraz Liceum Ogólnokształcącego  

w Więcborku wraz z klasą mundurową. Tego samego dnia odbyło się zebranie sołectwa 

Puszcza (miejsce: świetlica wiejska w Puszczy) 

3.03.2017r. - spotkanie z v-ce Starostą Powiatu Sępoleńskiego p. Andrzejem Marachem  

w sprawie dróg powiatowych (miejsce: gabinet Burmistrza) 

8.03.2017r.- podpisanie umowy dot. dofinansowania z RPO zadania „Termomodernizacja 

MGOK w Więcborku. Całkowita wartość inwestycji 879 605,92zł, dofinansowanie z EFRR 

418 891,39zł (miejsce: Urząd Marszałkowski w Toruniu). tego samego dnia odbyła się  

rozmowa kwalifikacyjna dot. konkursu na stanowisko Sekretarza Gminy (miejsce: gabinet 

Burmistrza). Do konkursu zgłosił się jeden kandydat, Pan Ruszczyk Ireneusz. Konkurs nie 

został rozstrzygnięty (kandydat w niewystarczającym stopniu spełnił oczekiwania 

pracodawcy). 

9.03.2017r.- gminne obchody „Dnia Sołtysa” (miejsce: restauracja „Pod Koroną”) 

10.03.2017r. - spotkanie z dyrektorem MGOPS oraz dyrektorem ZGK w Więcborku  

w sprawie Programu Odpracowywania Zadłużenia z tytułu opłat za lokal komunalny 

(miejsce: gabinet Burmistrza).Ponadto w tym dniu Burmistrz uczestniczył w pogrzebie 

zmarłego Zbigniewa Janickiego – ojca radnego Rady Miejskiej w Więcborku Pana Wojciecha 

Janickiego, obchodach „Gminnego Dnia Kobiet” (miejsce: sala bankietowa u Pana Szylinga),  

spotkaniu Dyskusyjnego Klubu Książki w MGBP (m.in. obchodzono Dzień Kobiet) oraz  

w zebraniu Samorządu Mieszkańców Więcborka (miejsce: Sala Krajeńska MGOK  

w Więcborku). 

14.03.2017r.  – udział w naradzie koordynacyjnej poświęconej ochronie przeciwpożarowej, 

ochronie mienia i zwalczaniu szkodnictwa leśnego (miejsce: Nadleśnictwo Runowo 

i Lutówko). W naradzie brali udział przedstawiciele Samorządów Powiatu Sępoleńskiego, 

Komend Powiatowych Państwowych Straży Pożarnych (Sępólno Krajeńskie, Nakło), 

Komend Powiatowych Policji (Sępólno Krajeńskie, Nakło) oraz Komendant Gminnego 

Związku OSP w Więcborku oraz przedstawiciele Nadleśnictw (Nadleśnictwo Runowo).  

W tym dniu odbyła się również Nadzwyczajna Sesja Rady Miejskiej (miejsce: sala krajeńska 

MGOK) na której nastąpiło uchwalenie Studium Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 

Więcbork. 

15.03.2017r. - wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania dwóch aktów 

notarialnych. 2 akty notarialne (Sępólno Krajeńskie) oraz udział w Walnym Zgromadzeniu 

Członków Spółki Wodnej w Więcborku (miejsce: Restauracja Pomorzanka). Ponadto w tym 
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dniu Burmistrz odbył spotkanie z dyrektorami szkół Gminy Więcbork, dyrektorem BOOS, 

główną księgową oraz skarbnikiem Gminy Więcbork (miejsce: gabinet Burmistrza). Tematy 

poruszone to m.in. subwencja a plany finansowe, arkusze organizacyjne, dotacja 

podręcznikowa, SPE oraz wyposażenie szkół a reforma edukacji. 

17.03.2017r. - spotkanie z p.o. Dyrektora KPK Panem Remigiuszem Popielarzem, na którym 

omawiane były sprawy bieżące dot. m.in. siedziby KPK., udział w Walnym Zebraniu 

Członków MGLKS „Grom” Więcbork oraz spotkanie z grupą rodziców dzieci ZS  

w Sypniewie (miejsce: świetlica Dorotowo). 

18.03.2017r. – udział w Walnym Zebraniu OSP Zabartowo (miejsce: świetlica wiejska  

w Zabartowie). 

20.03.2017r.-  udział w spotkaniu Rady Decyzyjnej LGD „Nasza Krajna” (miejsce: siedziba 

LGD Sępólno Krajeńskie), Walnym Zebraniu Członków LGD „Nasza Krajna” (miejsce: 

siedziba LGD Sępólno Krajeńskie). 

21-22.03.2017r. – udział w XXXVIII Zgromadzeniu Ogólnym Związku Miast Polskich 

(miejsce: Serock). Tematy poruszane to m.in. reforma edukacji, projekt Kodeksu 

Urbanistyczno-Budowlanego, sytuacja samorządu terytorialnego (przyjęto stanowiska 

Zgromadzenia Ogólnego). Uczestniczyli m.in. Minister Edukacji Pani Anna Zalewska, 

podsekretarz stanu w Ministerstwie Infrastruktury i Budownictwa Pan Tomasz Żuchowski 

24.03.2017r. - otwarcie ofert przetargowych na zadanie „Przebudowa drogi wewnętrznej wraz 

z budową sieci kanalizacji deszczowej na Osiedlu Piastowskim w Więcborku – ul. B. 

Krzywoustego” (gabinet Burmistrza Więcborka). Złożono 10 ofert. Cz. I kanalizacja 

deszczowa 196 802,79 (kosztorys inwestorski) / 90 656,25 ZGK Mrocza; cz. II utwardzenie 

483 321,33 / 242 763,75 Zakład Sprzętowo-Transportowy Czesław Pawłowski Tuchola. 

27.03.2017r.- udział w posiedzeniu Komisji Oświaty RM w Więcborku (miejsce: sala 

Krajeńska MGOK w Więcborku) oraz posiedzeniu połączonych Komisji Budżetu i Rolnictwa 

RM w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK w Więcborku) 

28.03.2017r. - spotkanie z Dyrektorem Zarządu Drogowego w Sępólnie Krajeńskim Panem 

Edwinem Eckertem (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). Ustalenia: na przełomie 

kwietnia i maja rozpoczęcie montażu mostu w Suchorączku; chodnik I A.W.P., Jastrzębiec i 

Zakrzewek w kwietniu przetarg – termin wykonania do końca sierpnia; do 15 kwietnia Zarząd 

Powiatu określi środki na dodatkowe remonty dróg powiatowych. Ponadto w tym dniu 

nastąpiło otwarcie ofert przetargowych na zadanie „Termomodernizacja budynku MGOK  

w Więcborku” (miejsce: gabinet Burmistrza Więcborka). Złożono 10 ofert. Cz. I 

termomodernizacja budynku 635.789,64 (kosztorys inwestorski) /529 209,21 Zakład 

Budowlany Zdzisław Błociński Więcbork; cz. II modernizacja kotłowni 205 926,03/  

97. 358,94 Ekodomar Jan Autuchiewicz Człuchów. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński poprosił, by Burmistrz przybliżył efekty Programu  

w ramach którego odpracowywane są długi mieszkańców zasobów komunalnych. 

 

Burmistrz Więcborka powiedział, że trudno odnieść mu się do konkretnych wskaźników  

w tej materii, gdyż nie ma przed sobą szczegółowej informacji. Można jednak umówić się tak, 

że jednym z punktów kolejnej sesji będzie taka właśnie informacja, a on zobowiązuje się do 

jej przedstawienia. O ile dobrze pamięta w czerwcu 2015 roku pierwsza osoba rozpoczęła 

udział w Programie. W roku 2016 średnio miesięcznie w Programie udział brało sześć osób  
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i jest to optymalna ilość na solidne odpracowanie długu. Na przestrzeni półtorej roku udało 

się w ten sposób odzyskać  ponad 80.000,00 zł. Są to środki, które w ramach tradycyjnej 

windykacji byłyby bardzo trudne do odzyskania. 

 

Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Stanisław Piłka zgłosił potrzebę usytuowania poziomego oznakowania przejścia 

dla pieszych odpowiednim oznakowaniem pionowym przy Zespole Szkół w Sypniewie 

/od wyjścia z boiska szkolnego do chodnika na ulicę szkolną/. 

 Druga interpelacja dotyczyła drogi powiatowej relacji Stebionek-Witrogoszcz. Stan 

techniczny nawierzchni jest fatalny i wymaga pilnej interwencji służb powiatowych. 

 W kolejnej interpelacji radny interpelował w sprawie podwyższenia ekwiwalentu za 

wyjazdy do akcji i zdarzeń. Wniosek w tej sprawie został złożony do projektu budżetu na 

rok 2017 we wrześniu 2016r. przez Zarząd Gminny OSP /z 10,00 zł – 13,00 zł/ ale nie 

znalazł odzwierciedlenia w budżecie Gminy Więcbork przyjętym na rok 2017. Radny 

prosił o ponowne zweryfikowanie wniosku przez Burmistrza Więcborka. 

 

2. Radny Andrzej Wenda wniósł o naprawę drogi gminnej prowadzącej do sklepu  

p. Olszak na Osiedlu Plebanka, która od dłuższego czasu jest w bardzo złym stanie 

technicznym. 

 

3. Radny Jan Antczak prosił o ujęcie w przyszłorocznym budżecie Gminy Więcbork 

środków na budowę dwóch punktów świetlnych od figury – zakrętu w Runowie 

Krajeńskim w kierunku do Firmy SBN. 

 Radny pytał również, kiedy na drogach gminnych pojawi się równiarka z wałem. 

 

4. Radna Beata Lida pytała, czy w roku bieżącym nastąpi dokończenie budowy drogi 

gminnej w Zabartowie /bolbruk/. 

 Pytała również o stan techniczny urządzeń hydrantowych na terenie gminy Więcbork, 

mając na uwadze bezpieczeństwo mieszkańców pod kątem ochrony przeciwpożarowej. 

 

5. Radny Jacek Kabattek poruszył problem szkód wyrządzanych przez bobry na trenie 

gminy Więcbork. Z uzyskanych przez niego informacji wynika, że aby uzyskać z tego 

tytułu odszkodowanie potrzebna jest weryfikacja stanu liczebnego bobrów i przesłanie 

takiej informacji do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Na tej podstawie RDOŚ 

zwraca się do danego nadleśnictwa o odstrzał bobrów. Pytał, czy tego rodzaju spisy są 

wykonywane przez Gminę Więcbork. 

Ad.7 Sprawozdanie z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku za 2016r oraz ocenę zasobów pomocy społecznej w oparciu o analizę lokalnej 

sytuacji społecznej i demograficznej za 2016r. przedstawił Dyrektor Miejsko- Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku p. Tomasz Siekierka. 

Informacja stanowi Załącznik Nr 1 i Nr 2 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP gminy Więcbork/. 

Po zakończonej prezentacji multimedialnej Dyrektor MGOPS podkreślił, że wszystkie 

prezentowane działania, a jest ich wiele realizowane są we współpracy ze Stowarzyszeniami: 

„Aktywnych Społecznie oraz „Kierunek Więcbork”. Bardzo ważna jest w tym aspekcie 
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również współpraca z innymi instytucjami szczególnie jeżeli chodzi o problem przemocy. 

Doprecyzował również informację dotyczącą dofinansowania w kwocie ponad 45.000,00 zł 

na zadania realizowane w ramach asystentury rodzin. Kwota ta oczywiście jest składowa 

wiele wyższej kwoty w ramach tego działania, które finansowane jest z budżetu samorządu. 

W związku ze zbliżającymi się Świętami Wielkanocnymi radni otrzymali drobny upominek 

wykonany  przez wychowanków Świetlicy Środowiskowej w Więcborku, natomiast w holu 

przed salą w której odbywała się obrady sesji przygotowany został poczęstunek 

przygotowany przez uczestników oraz instruktorów Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Więcborku. 

Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 

Radna Beat Lida pełniąca jednocześnie funkcję Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Porządku Publicznego, w imieniu członków tejże Komisji oraz swoim 

pogratulowała Dyrektorowi osiągnięć, które udało mu się zrealizować w roku 2016. Za 

pośrednictwem Dyrektor złożyła też podziękowania wszystkim pracownikom MGOPS  

i pracownikom jednostek podległych tj. Środowiskowego Domu Samopomocy oraz  Świetlicy 

Środowiskowej w Więcborku. Zdaniem radnej wykonują oni solidną pracę i za nią należą się 

im wyrazy uznania. 

Dyrektor MGOPS podziękował w imieniu własnym oraz pracowników zapewniając, że 

podziękowania przekazane zostaną również ww. 

Radny Jan Antczak odniósł się do problemu opieki nad ludźmi starszymi i chorymi. 

Wskazał, że  piętnaście opiekunek, które codziennie pracują w środowisku tych osób jest 

zdecydowanie za mało w stosunku do potrzeb. Osób starszych i potrzebujących jest coraz 

więcej, opiekunki skracają czas odwiedzin żeby wyrobić się w określonym czasie, a czas ten 

jest niewystarczający na wykonanie niezbędnych czynności opiekuńczych. W związku  

z powyższym zaapelował do Burmistrza Więcborka oraz Dyrektor MGOPS, aby zwiększyć 

zatrudnienie w tym konkretnym dziale OPS. Radny mówił również o pracownikach 

zatrudnianych w ramach prac społecznie-użytecznych na terenie sołectw, którzy są potrzebni  

i ta inicjatywa jest pożądana. Niestety niezadawalający jest fakt, że nie ma możliwości 

pozyskania takiego pracownika w okresie zimowym, kiedy są najbardziej potrzebni. Prosił, 

aby rozmawiać w tej sprawie z Powiatowym Urzędem Pracy i coś w tej materii zmienić.  

Radny Jacek Kabattek stwierdził, że z przedłożonej informacji wynika, iż wielu  

z podopiecznych MGOPS biorących udział w różnych programach aktywizacyjnych podjęło 

po ich zakończeniu pracę. Prosił o podanie, o jakie formy zatrudnienia tych ludzi chodzi.   

Dyrektor MGOPS odpowiadając na powyższe pytania podał, że usługi opiekuńcze to 

problem, który sygnalizuje już od jakiegoś czasu. OPS zdaje sobie sprawę w tej chwili liczba 

osób i ilość opiekunek je obsługujących, to już maksimum jeżeli chodzi o możliwość 

realizacji zadania /75-70 osób dziennie/. Jest niestety liczba osób oczekujących na te usługi  

i jest dodatkowo jedna osoba zatrudniona w ramach środków z PUP. W niedalekiej 

przyszłości MGOPS będzie wspierał się w tej dziedzinie stażystami. Na pewno też 

wprowadzony zostanie w życie program „pomocy sąsiedzkiej”. Nie wie od kiedy konkretnie 

uda się go wdrożyć ale jest to na pewno działanie, które w wymierny sposób pomoże OPS 

realizować usługi opiekuńcze. Analizując potrzeby zatrudnienie jednej, czy dwóch opiekunek 

nie rozwiąże problemu, bo to raptem 14 godzin pracy w przypadku dwóch zatrudnień, 

a potrzeb dużo, dużo więcej. Szuka się zatem innego, być może bardziej ekonomicznego 

rozwiązania, a nie wszystkie osoby potrzebują takiego wsparcia codziennie i w takim dużym 

wymiarze. Zatem „pomoc sąsiedzka” wydaję się być dobrym rozwiązaniem i w przyszłości 
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być może Ośrodek będzie aplikował o jakieś środki unijne, jeżeli pojawi się stosowny 

konkurs. Jeżeli chodzi o prace społecznie użyteczne niestety nie są to kwestie zależne 

wyłącznie od MGOPS. Kolejny rok realizowane jest to w ten sposób, że MGOPS finansuje 

program w 60% , a PUP 40%., tylko dlatego, żeby mieć większą liczbę osób wykonujących 

prace społecznie użyteczne. W tym roku będzie podobnie i limit środków na ten cel wystarczy 

jedynie do listopada, a grudzień i styczeń będzie niestety „okresem martwym”. Co zaś do 

form zatrudnienia osób po udziale w różnego rodzaju programach aktywizacyjnych 

proponowanych przez MGOPS, to są to różne formy typu: umowy o pracę, umowy o pracę  

w ramach środków PUP, staże i pewnie w większości nie są to umowy na stałe ale dające tym 

osobom chociażby kilkumiesięczne wsparcie dokładnie nie jest w stanie podać ile jest jakich 

umów ale każda z umów jest kolejnym etapem w życiu osoby dotychczas bezrobotnej, który 

pozwoli jej uwierzyć w swoje możliwości i być może zaowocuje kolejnymi zatrudnieniami. 

Radny Andrzej Wenda  podał, że MGOPS obraca środkami rzędu 16.000.000,00 zł. 

W tej chwili już więcej – doprecyzował Dyrektor MGOPS.  

Ilu ludzi Pan zatrudnia – pytał radny Wenda. 

W tej chwili jest to 68 osób, oczywiście są tu wliczone osoby na zastępstwach ale około tej 

liczby ta wartość oscyluje – mówił Dyrektor MGOPS. 

Jako szef uważa Pan, że trzeba dodatkowo zatrudniać osoby, czy myśli Pan, że jest to 

wystarczająca ilość. Gmina obraca znacznymi środkami 50.000.000,00 zł ale tych ludzi 

pracuje mniej. Myślę, że jakieś ruchy kadrowe można robić, aby usprawnić pewne działania – 

radny Wenda. 

Chce zapewnić o pełnej analizie w tym zakresie. Może nie do końca udało się Państwu 

przedstawić na prezentacji. Celem było przedstawienie zestawienia liczb z tym, co się dzieje  

i te wartości mówią same za siebie. Zapewniam, że analiza kadrowa na pewno jest robiona. 

Jeszcze jakiś czas temu mówiłem, że dobrze byłoby zatrudnić 1-3 opiekunek, a dziś już ta 

analiza wykazuje, że może niekoniecznie jest to najlepsze rozwiązanie. Zachęcam do tego, 

żeby przeanalizować sprawozdanie, które Państwo macie i być może raz jeszcze obejrzeć film 

przedstawiany w ramach prezentacji i wtedy być może ta analiza wykaże, że te sześćdziesiąt 

parę osób, w tym piętnaście opiekunek wykonujących pracę w środowiskach oraz pracownicy 

Środowiskowego Domu Samopomocy i Świetlicy Środowiskowej, to zespół który ma co 

robić i niekoniecznie jest przerost zatrudnienia – mówił Dyrektor MGOPS. 

Radny Wojciech Janicki stwierdził, że analizując przedstawione materiały i oglądając 

prezentację wnioskuje, że w gminie Więcbork problem dotyczący substancji odurzających – 

narkotyków jest marginalny. Pytał, czy tak rzeczywiście jest, czy też nie ma wnikliwej 

analizy w tym zakresie, bądź też takie problemy nie są zgłaszane. 

Dyrektor MGOPS powiedział, że oczywiście problem występuje, natomiast to co należy do 

zadań Ośrodka Pomocy w ramach profilaktyki nie obejmuje szczegółowych danych 

dotyczących skali problemu w liczbach. Takie informacje posiada głównie Policja, z kolei te 

działania, które podejmuje MGOPS skierowane są głownie na profilaktykę, a nie działania 

podejmowane po stwierdzeniu występowania takiego problemu. Tematyka pracy Gminnej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Więcborku zmienia się i coraz częściej 

pojawia się temat narkotyków jeżeli chodzi o działania profilaktyczne. Przedstawiając  

w przyszłości Sprawozdanie z działań dotyczące tej sfery pracy MGOPS za rok bieżący 
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widoczne będą działania profilaktyczne odnośnie narkomanii, gdyż niewątpliwie notowany 

jest wzrost skali problemu. 

 

Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję ogłaszając piętnastominutową przerwę  

w obradach 

Po przerwie obrady wznowiono. 

Ad. 8 Sprawozdanie dotyczące działu wywozu nieczystości stałych z terenu gminy Więcbork 

za rok 2016 przedstawił Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku  

p. Adam Kubiak. 

 

Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze 

RM oraz stronie BIP Gminy Więcbork/ 

 

Po omówieniu sprawozdania Dyrektor ZGK ustosunkował się do interpelacji zgłoszonej 

przez radną Beatę Lida w kwestii stanu technicznego hydrantów. Powiedział, że ZGK  

w okresie wiosennym dokonuje przeglądów wszystkich hydrantów. Na terenie miasta i gminy 

Więcbork jest ich około czterysta sztuk. W tym roku przegląd będzie przeprowadzany  

w miesiącu kwietniu i maju. W dniu poprzedzającym sesje, w Zakładzie pojawił się Strażak  

z Państwowej Straży Pożarnej w Sępólnie Krajeńskim, który przekazał, ze Komendant 

Główny zarządził, iż w roku 2017 obecność przy przeglądach hydrantów będzie musiała być 

też po stronie Straży Pożarnej Państwowej i będzie ona wykonywana w szerszym zakresie niż 

odbywało się to do tej pory.  

Sprawozdanie nie wywołało dyskusji radnych. 

 

Ad. 9 Sprawozdanie ze spotkania z organizacjami pozarządowymi przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku  

p. Beata Kopta. 

Sprawozdanie stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM 

oraz stronie BIP Gminy Więcbork/. 

Wiceprzewodniczący  RM otworzył dyskusję. 

Burmistrz Więcborka nawiązując do kwestii, która została poruszona na spotkaniu  

z organizacjami, a dotyczącej pozyskiwania środków. Organizacji pojawia się coraz więcej,  

a jest to skutkiem tego, iż poprze stowarzyszenie można łatwiej pozyskać środki zewnętrzne. 

Osobiście bardzo cieszy się z faktu, że na terenie gminy Więcbork organizacje działają tak 

prężnie  ale muszą mieć one świadomość, iż dofinansowanie ze środków Gminy Więcbork 

nie może stanowić jedynego źródła finansowania ich przedsięwzięć. Każde ze stowarzyszeń 

opiera się na różnych źródłach finansowania i są to zarówno konkursy organizowane przez 

jednostki samorządu terytorialne/ gminne, powiatowe/, Urząd Marszałkowski, ośrodki 

wsparcia ekonomii społecznej, dofinansowania od przedsiębiorców i wiele innych. Sprawa, 

która również wypłynęła podczas spotkania, dotyczyła gruntów przy torze MotoCross na 

Osiedlu Plebanka. Należy podkreślić, że na żadnym ze spotkań, czy rozmowie  

z przedstawicielami Więcborskiego Klubu Motorowego nie był poruszany temat 
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nieuregulowanej sytuacji prawnej gruntów przy motocrossie, w aspekcie że ten fakt stoi na 

przeszkodzie aplikowaniu o organizację Mistrzostw Polski na terenie toru motocrossowego. 

Oczywiście pozyskanie tych gruntów byłoby czynnikiem, które mogłoby polepszyć 

funkcjonowanie WKM ale nie był to czynnik hamujący możliwość wystąpienia o środki na 

ww. cel.  Gmina prowadzi rozmowy z przedstawicielem Bydgoskiej Kurii, która jest 

właścicielem części terenów otaczających tor motocrossowy. Prowadzi też rozmowy  

z przedsiębiorcą, który jest właścicielem innej części gruntów zlokalizowanych również w 

przedmiotowym miejscu. Obecnie oczekiwana jest wycena  gruntu przez Kurię, tu Gmina jest 

po wstępnych rozmowach i ma pewne propozycje co do rozwiązania problemu. Dopóki 

jednak nie będzie zwrotnej informacji ustosunkowującej się do tych rozwiązań, Burmistrz 

wolałby na razie wstrzymać się od udzielania informacji. Jeżeli chodzi o przedsiębiorcę, to 

Gmina uzyskała od niego wycenę, która z racji ważności sporządzonego operatu / rok 

ważności/ jest już na dziś nieaktualna ale jest on nie do zaakceptowania z uwagi na wysokość 

kwoty tj. 200.000,00 zł netto wg wspomnianego operatu /wielkość działki 1,200 ha/. 

Niezależnie od tego rozmowy w tej sprawie będą przez Gminę prowadzone. 

Wiceprzewodniczący  RM zamknął dyskusję. 

 

Ad.10-12 Uchwały dotyczące gminnej oświaty omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

 

a) w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego. 

 

Tekst projektu zbliżony do tego, który przedstawiony został radnym w miesiącu lutym. Jest to 

uchwała, która jednostka samorządu musi podjąć do 31 marca, co wynika z przepisów 

przejściowych wprowadzających nowy ustrój od 1 września 2017r. Uchwała w swojej treści 

zawiera regulacje na okres przejściowy tj. od 1 września 2017r – 31 sierpnia 2019r. Różnice 

pomiędzy obecnym projektem uchwały, a tym wywołanym w miesiącu lutym to dodana 

regulacja zwierająca szczegóły w jaki sposób będzie następowało stopniowe uruchamianie 

Szkoły Podstawowej przy Alei 600-lecia w Więcborku, czyli dotychczasowe Gimnazjum.   

 

Opinia Komisji Oświaty /…/- pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 11 radnych 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz dokumentów niezbędnych do 

potwierdzenia spełnienia kryteriów stosowanych na drugim etapie postępowania 

rekrutacyjnego do oddziałów przedszkolnych, dla których Gmina Więcbork jest organem 

prowadzącym. 

 

Projekt w swej treści jest analogiczny do uchwały, która funkcjonowała do tej pory na terenie 

gminy Więcbork przy rekrutacji do oddziałów przedszkolnych dla których Gmina Więcbork 
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jest organem prowadzącym. Konieczność wywołania uchwały i uchylenia wcześniejszych 

wynika z potrzeby zaktualizowania podstawy prawnej tj. ustawa o systemie oświaty 

zastąpiona została nowym aktem – Prawo oświatowe. 

 

Opinia Komisji Oświaty /…/- pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 11 radnych 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

c) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów wraz z liczbą punktów oraz 

dokumentów niezbędnych do potwierdzenia spełnienia kryteriów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do klas pierwszych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę 

Więcbork, dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem tych szkół. 

 

W samym tytule zawiera się istota tejże uchwały. Jest to nowa uchwała i skierowana jest do 

tych uczniów, którzy zamieszkują poza obwodem szkoły. W przypadku ubiegania się przez 

rodzica o przyjęcie kandydata do pierwszej klasy, wspomniane w tytule uchwały kryteria 

będą decydowały o kolejności przyjęć. 

Opinia Komisji Oświaty /…/- pozytywna. 

 

Uwag nie wniesiono 

 

Na sali 11 radnych 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 13-15 Projekty uchwał dotyczące gospodarowania mieniem Gminy Więcbork przedłożył 

Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk 

a) w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Runowo Krajeńskie. 

 

Plan Odnowy Miejscowości jest jednym z najważniejszych elementów odnowy wsi, jej 

rozwoju oraz poprawy warunków i życia mieszkańców. Sporządzenie i uchwalenie takiego 

dokumentu stanowi niezbędny warunek przy aplikowaniu o środki finansowe w ramach 

„Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 20142020” działania: „Podstawowe usługi  

i odnowa wsi na obszarach wiejskich” Celem działania „Podstawowe usługi i odnowa wsi na 

obszarach wiejskich” jest m.in. wspieranie lokalnego rozwoju na obszarach wiejskich. Przez 

podjecie tej uchwały traci moc uchwała podjęta w tej sprawie 26 października 2016r. Obecny 

plan, który przedłożony został Radzie do zatwierdzenia wprowadza nowe zadanie 

inwestycyjne na terenie wsi Runowo Krajeńskie, które dotyczy budowy infrastruktury 

rekreacyjno-turystycznej. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - pozytywna 
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Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 11 radnych 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

b) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonej  

w Więcborku. 

 

Projekt dotyczy sprzedaży w formie przetargu ustnego nieograniczonego nieruchomości 

położonej w Więcborku naprzeciw stacji paliw, a wywołany został z uwagi na wnioski, jakie 

wpłynęły do Burmistrza Więcborka od osób fizycznych zainteresowanych nabyciem gruntu.  

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 11 radnych 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 

 

 

c) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

 

Przeznacza się do zamiany nieruchomość gruntową niezabudowaną położoną w Więcborku 

przy ul. Szlaku Bursztynowego obręb Więcbork 1 oznaczoną numerem ewidencyjnym 689  

o powierzchni 0.0755 ha, stanowiącą własność Gminy Więcbork na nieruchomość gruntową 

niezabudowaną położoną w Śmiłowie obręb Śmiłowo oznaczoną numerem ewidencyjnym 

289 o powierzchni 0.8600 ha stanowiącą własność osoby fizycznej. Nieruchomość gruntowa 

niezabudowana oznaczona numerem geodezyjnym 289 obręb Śmiłowo o powierzchni 0.8600 

ha stanowi część terenu wokół Jeziora Więcborskiego przez który przebiega część ścieżki 

pieszo rowerowej użytkowanej przez mieszkańców Gminy Więcbork oraz turystów, zatem 

przejęcie przedmiotowej nieruchomości jest uzasadnione. Strony ustaliły, że częściową 

rekompensatą za nieruchomość będzie nieruchomość zamienna stanowiąca własność Gminy 

Więcbork. Właściciel działki 289 wskazał jako nieruchomość zamienną działkę 689 obręb 

Więcbork 1. Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościami w przypadku 

nierównej wartości zamienianych nieruchomości stosuje się dopłatę, której wysokość jest 

równa różnicy wartości zamienianych nieruchomości. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji radnych 

 

Na sali 11 radnych 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 
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Ad. 16 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork przedstawił Kierownik 

Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

 

W związku z nowelizacją ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997r. zmieniony 

został art. 11a, który zobowiązuje Radę Gminy do określania w drodze uchwały, corocznie do 

dnia 31 marca, programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym 

zwierzętom przez gminę, wynikającego z art. 11 ust. 1 ww. ustawy. W związku z powyższym 

przygotowany został „Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Więcbork w 2017 roku”, który stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. Obejmuje on swoim zakresem realizację takich zadań jak: 

1) zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2) opiekę nad wolno żyjącymi kotami, w tym ich dokarmianie; 

3) odławianie bezdomnych zwierząt; 

4) obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5) poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6) usypianie ślepych miotów; 

7) wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8) zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych  

z udziałem zwierząt. 

Projekt programu przekazany został do zaopiniowania powiatowemu lekarzowi weterynarii 

oraz dzierżawcom lub zarządcom obwodów łowieckich, działających na obszarze gminy 

Więcbork. 

Zmiany jakie wprowadzono w stosunku do poprzedniej treści obowiązującego Programu, to 

na prośbę Weterynarii dokładna nazwa Zakładu Weterynarii, który ma podpisaną umowę  

z Gminą Więcbork w zakresie opieki na zwierzętami w czasie zdarzeń drogowych /ujęto go  

w § 11 uchwały/. Taka umowę Gmina ma podpisaną z Weterynarz p. Izabelą Moniką Bator, 

której Gabinet mieści się przy ul. Wyzwolenia 2 w Więcborku. Zaktualizowana została 

również kwota § 12 kwota 56.000,00 zł. Są to środki przeznaczone na obsługę schroniska, do 

którego przekazywane są zwierzęta bezpańskie z terenu gminy Więcbork. Jest to schronisko 

w miejscowości Rusiec. Schronisko co miesiąc przesyła do Gminy informację o ilości 

oddanych do adopcji psów pochodzących z tereny naszej gminy dzięki czemu  na bieżąco 

aktualizowane są dane co do ilości zwierząt z naszego ternu w schronisku. Przy oczyszczali 

ścieków w Runowie prowadzone jest tymczasowe schronisko, na czas ustalenia, czy zwierzę 

ma właściciela, czy nie. Po określonym, czasie przekazywane jest do schroniska w Ruściu. 

Podziękowania za prace na rzecz zwierząt należą się dwóm wolontariuszkom z Więcborka – 

p. Wiktorii Młodzik i p. Kindze Denkiewicz oraz jednej z Sępólna Krajeńskiego – p. Martynie 

Olter., które współpracują z Gminą, wyprowadzają psy na spacer prowadza akcję zbiórki 

pokarmu itd. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Jan Antczak chciał wiedzieć o jakie zmiany wnioskowała weterynaria oraz jaki jest 

koszt utrzymania jednego psa. 
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Z kolei radny Wilczyński pytał, czy koszty utrzymania zwierząt rosną, czy ustabilizowały 

się na pewnym poziomie. 

 

Radna Beata Lida pytała z kolei o co chodzi w przypadku zapisu o „usypianiu ślepych 

miotów” i jaka jest różnica w usypianiu ślepych Miatów, a widzących miotów. 

 

Pan Fifielkski odpowiedział, że w przypadku uwag Weterynarii chodziło, jak wspomniał  

o wymienieniu w Programie z nazwy Zakładu Weterynarii z Którym Gmina ma podpisaną 

umowę w zakresie opieki na zwierzętami w czasie zdarzeń drogowych. W przypadku Gminy 

Więcbork jest to Zakład Weterynarii prowadzony przez p. Izabelę Monikę Bator, której 

Gabinet mieści się przy ul. Wyzwolenia 2 w Więcborku. Jeżeli chodzi o koszty, to są one 

analizowane, do Gminy wpływają różne oferty m.in. z Chojnic / podobnie jak Trzcianka/, 

Piły, Trzcianki / 8,00 zł netto/. Na ta chwilę i jest tak od kilku lat najtańsza oferta 5,00 zł 

brutto za jeden dzień od jednego zwierzaka pochodzi ze Schroniska w Ruściu. Umowa 

obejmuje 25 sztuk, miesięcznie Gmina płaci 2.500,00 zł i ze współpracy z tym schroniskiem 

jest bardzo zadowolona. Od kilku lat płacona jest ta sama stawka, przyjęta do budżetu kwota 

jest też na tym samym poziomie od kilku lat i w stu procentach wystarcza na realizację tego 

zadania. W przypadku pytania radnej Lidy odpowiedź jest taka, ze mowa jest tu tylko  

i wyłącznie o ślepych miotach w pierwszym stadium rozwoju.  

 

Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

 

Na sali 11 radnych 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie przyjęcie „Programu usuwania azbestu i wyrobów 

zawierających azbest z terenu Gminy Więcbork” omówił również Kierownik referatu UM  

p. Tomasz Fifielski. 

 

W dniu 14 lipca 2009r. Rada Ministrów przyjęła "Program Oczyszczania Kraju z Azbestu na 

lata 2009 2032", którego podstawowym celem jest usunięcie do roku 2032 z terenu Polski 

wyrobów zawierających azbest, wyeliminowanie spowodowanych azbestem negatywnych 

skutków zdrowotnych, a ponadto sukcesywna likwidacja szkodliwego oddziaływania azbestu 

na środowisko i doprowadzenie, w określonym czasie, do spełnienia wymogów ochrony 

środowiska. W związku z powyższym na gminy, powiaty i województwa nałożony został 

obowiązek opracowania "Programów usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest".  

W celu wywiązania się z powyższego obowiązku opracowany został "Program usuwania 

azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Więcbork". Dokument ten określa m. in. 

obowiązki właścicieli, zarządców nieruchomości i wykonawców prac polegających na 

zabezpieczaniu i usuwaniu wyrobów zawierających azbest. Przedstawia również aktualny 

stan w zakresie ilości wyrobów zawierających azbest znajdujących sie na terenie miasta  

i gminy. Określa harmonogram realizacji programu i wskazuje na środki finansowe, 

niezbędne do jego realizacji z jednoczesną możliwością pozyskania środków zewnętrznych na 

jego utylizację. Ponadto przyjęcie w/w dokumentu ma na celu przyśpieszenie procesu 

usuwania materiałów zawierających azbest i ich odpowiedniego zagospodarowania. Biorąc 

pod uwagę powyższe, zasadne jest podjęcie niniejszej Uchwały i wdrożenie jej do realizacji. 



14 
 

Gmina Więcbork już od kilku lat prowadzi nabór wniosków i jednocześnie stara się  

o pozyskanie środków z WFOŚiGW na demontaż, transport i utylizację wyrobów 

azbestowych. W tym roku również dokonano naboru wniosków, wpłynęło ich 67 więcej niż 

do tej pory, na łączną ilość ponad 220 ton. Dotyczy to głownie budynków mieszkalnych  

i gospodarczych. W tym roku WFOŚiGW zmienił nieco zasady i nie będzie dofinansowywał 

100% ale 70% pozostałe 30% ma dołożyć Gmina, bądź mieszkańcy. Burmistrz Więcborka , 

chce ustalić z Radą aby te 30% pochodziło z budżetu Gminy i zapewne takie zmiany pojawią 

się w najbliższych miesiącach. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Wiceprzewodniczący RM otworzył dyskusję. 

 

Radny Andrzej Wenda zapytał, ile firm ma z Gmina Więcbork podpisaną umowę na 

demontaż azbestu. 

 

Pan Fifielski odpowiedział, że od kilku lat prowadzenia Programu zawsze prowadzona jest 

procedura przetargowa wyłaniająca wykonawcę, bądź zapytanie o cenę. Taka procedura 

zostanie wdrożona i w tym przypadku w momencie pozyskania informacji – uzyskania 

promesy  z WFOŚiGW. 

 

 

Wiceprzewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania. 

 

Na sali 11 radnych 

 

Uchwalę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 18 Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Więcborka przedstawił 

Przewodniczący Komisji RM p. Jacek Kabattek. 

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Więcborku na swym posiedzeniu w dniu 22 marca 

2017r. rozpatrzyła zasadność skargi wniesionej przez Pana Tomasza Bracka za 

pośrednictwem Najwyższej Izby Kontroli /delegatura w Bydgoszczy/, dotyczącej 

bezczynności Burmistrza Więcborka w kwestii ustalania numerów porządkowych oraz 

prowadzenia ewidencji ulic i adresów oraz dokonywania przeglądów  Technicznych dróg. 

Rozpatrując przedmiot skargi Komisja wysłuchała wyjaśnień, Powiatowego Inspektora 

Nadzoru Budowlanego p. Dariusza Kędziora oraz Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony 

Środowiska i Dróg p. Tomasza Fifielskiego. W posiedzeniu uczestniczył również Zastępca 

Burmistrza Więcborka p. Jacek Masztakowski oraz Inspektor ds. Infrastruktury Technicznej 

Urzędu Miejskiego w Więcborku p. Szymon Landowski. W toku postępowania 

wyjaśniającego Komisja Rewizyjna przygotowania Radzie Miejskiej stanowisko – opinię 

stanowiącą uzasadnienie do projektu uchwały w ww. sprawie.  Projekt wraz ze szczegółowym 

uzasadnieniem Total przedstawiony radnym w materiałach na sesję. W świetle opinii ww. 

Komisji skarga w przedmiocie sprawy jest niezasadna, a Burmistrz w zakresie obejmującym 

skargę, poprzez podległe mu służby działa na podstawie i w granicach obowiązującego 

prawa. 
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Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 11 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 19-20 Projekty uchwał finansowych przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 

a) zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2017. 

 

Zmiany dotyczyły: 

 

1. Zmiany w planie dochodów budżetowych dokonano na podstawie pisma Wojewody 

Kujawsko - Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.10.2017/26 z dnia 21 marca 2017 r. 

zwiększającego plan dotacji (§2030) w rozdz. 80103 o kwotę 85.632,00 zł oraz w rozdz. 

80104 o kwotę 267.600,00 zł z przeznaczeniem na udzielenie gminom dotacji celowej  

z budżetu państwa na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego w 2017 r. 

2. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 75023§0940 o kwotę 1.431,00 zł (wpływ nadpłaty za 2016 r. z tytułu rozliczeń 

PFRON), 

 75023 §0970 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z dochodów różnych - wynagrodzenie 

płatnika podatku dochodowego od osób fizycznych), 

 80104§0970 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z dochodów różnych - zwrot kosztów 

wychowania przedszkolnego za dzieci z innych gmin, które korzystają z placówek na 

terenie Gminy Więcbork), 

 80114§0970 o kwotę 1.000,00 zł (wpływy z różnych dochodów - wpływ kwot 

ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika), 

 85202§0970 o kwotę 2.000,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt  

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 85502§2360 o kwotę 3.000,00 zł (dochody JST związane z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej), 

 90001§0830 o kwotę 2.400,00 zł (wpływ środków finansowych z tytułu świadczonej 

dla ZGK Sp. z o.o. usługi przesyłu ścieków i wody), 

 90002§0910 o kwotę 200,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

Powodem zmian jest bądź wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym 

zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego bądź zawarcie umowy 

warunkującej wykonanie założonego planu (usługa przesyłu). 

3. Dokonano zmniejszenia planu finansowego wydatków w rozdz. 60016 w §4210 o kwotę 

26.969,00 zł w celu sfinansowania w części wprowadzonego nowego zadania 

inwestycyjnego pn.: „Budowa oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej  

w Więcborku". 

4. W rozdz. 75023 dokonano następującego zwiększenia planu wydatków: 

 w §2910 na kwotę 48.000,00 zł w celu dokonania rozliczeń z Instytucją Zarządzającą 

projektu pn.: „Rozbudowa sieci kanalizacyjnej oraz systemu zaopatrzenia w wodę  

w mieście Więcbork" w związku ze zmianą kwalifikowalności podatku VAT  

w projekcie i uzyskaniem przez Gminę możliwości częściowego odzyskania tego 
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podatku. 

 w §4010 na kwotę 16.608,00 zł w celu wypłaty odprawy emerytalnej przysługującej 

pracownikowi w związku z przejściem na emeryturę. 

5. W rozdziale 75405 dokonano następujących zmian w planie finansowym wydatków: 

 w §6170 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Dofinansowanie zakupu 

samochodu dla Komendy Powiatowej Policji w Sępolnie Kraj." Zadanie będzie 

realizowane w formie wpłaty na Państwowy Fundusz Celowy Policji. 

 w §2300 zmniejsza się plan wydatków o kwotę 8.000,00 zł, w zakresie środków jakie 

Gmina zamierzała przeznaczyć na dodatkowe patrole policyjne, celem sfinansowania 

zadania inwestycyjnego opisanego powyżej. 

6. W rozdz. 85415 w §3260 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 288.624,00 zł  

w celu sfinansowania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów. 

7. W rozdziale 90015 w §6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn. „Budowa 

oświetlenia ulicznego w ciągu ulicy Gdańskiej w Więcborku". Planowana wartość zadania 

to 34.000,00 zł. 

 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Uwag ze strony radnych nie było. 

Na sali 11 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

 

b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

 

Zmian w WPF w 2017 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków 

budżetu Gminy Więcbork. Ponadto, skorygowano limit kwotowy na 2017 rok w zadaniu pn.: 

„Przebudowa, rozbudowa oraz zmiana sposobu użytkowania budynku gospodarczego na klub 

samopomocy dla mieszkańców Gminy Więcbork oraz pomieszczenia socjalne wraz z budową 

parkingu” do wartości wynikającej z załącznika inwestycyjnego na 2017 r. Uaktualniono 

także dane w zakresie łącznych nakładów finansowych w przedsięwzięciach, których etap 

realizacji przypadał na 2016 r. Dane za ur. odpowiadają faktycznemu wykonaniu. Zatem  

w pozycji „Łączne nakłady finansowe” oprócz planowanych nakładów ujęte są także nakłady 

poniesione od początku realizacji danego zadania do końca 2016 r. 

 

Opinia Połączonych Komisji Budżetu /…/ i Rolnictwa /…/ - pozytywna 

 

Uwag ze strony radnych nie było. 

Na sali 11 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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Ad.21 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnego S. Posieczka/ 

 Temat dotyczący usytuowania przejścia dla pieszych przy Zespole Szkół w Sypniewie, 

jak sam radny wspomniał jest sprawą nową. Niemniej Burmistrz stwierdził, że ma 

świadomość, iż taka potrzeba jest. Na bieżący rok Placówka ma zabezpieczone środki na 

przebudowę parkingu przy Szkole i przy tej okazji, najprawdopodobniej w miesiącu  

sierpniu Gmina ma zamiar wykonać również przejście dla pieszych przy ul. Szkolnej. 

 Interpelacja dotycząca stanu nawierzchni drogi powiatowej przekazana zostanie do 

Starosty Powiatu Sępoleńskiego. Natomiast z  posiadanych informacji wynika, że sprawa 

ta jest bardziej złożona niż, by się zdawało, a chodzi tu konkretnie o kwestie 

własnościowe dotyczące tego odcinaka drogi. Jednakże Starosta na pewno odniesie się do 

stawianego przez radnego problemu. 

 Wniosek w sprawie podwyższenia ekwiwalentu pieniężnego za wyjazdy do pożarów  

i zdarzeń drogowych strażaków wpłynął do Gminy Więcbork pod koniec roku 2016. 

Trzeba mieć jednak na uwadze, że nie każdy z wniosków, jakie są składane jest 

rozpatrywane zawsze pozytywnie. Oczywiście zdaje sobie sprawę jak wielkiego 

zaangażowania i poświecenia wymaga służba na rzecz mieszkańców gminy Więcbork, 

Strażaków działających w Ochotniczych Strażach Pożarnych. Niestety w tegorocznym 

budżecie Gminy Więcbork przedmiotowy wniosek nie znalazł swojego odzwierciedlenia 

w postaci zwyżki kwoty na ekwiwalent podobnie, jak nie znalazł odniesienia wzrost 

wynagrodzeń w działach podlegających Urzędowi Gminy, ponieważ Burmistrz 

Więcborka nie widział takich możliwości finansowych. 

/Odp. na interp. radnego A. Wenda/ 

 Równiarka gminna zostanie wysłana na drogę prowadzącą do sklepu p. Olszak na Osiedlu 

Plebanka. Równiarka pracuje cały czas w terenie, wiec i tam na pewno się pojawi. 

Zasygnalizowany problem został przyjęty i odpowiednie dyspozycje zostaną wydane.  

/odp. na interp. radnego J. Antczaka/ 

 Na przestrzeni dwóch ostatnich lat udało się zrealizować wiele tego typu przedsięwzięć na 

terenie gminy Więcbork, co nie oznacza jednak, że to wyczerpuje temat. Pod koniec roku 

przeanalizowana zostanie zasadność wniosków o nowe punkty świetlne, jakie pojawiły się  

i pojawią w ciągu roku 2017 i wówczas podjęta zostanie też decyzja co do dalszych 

działań. Sprawa jest zatem otwarta ale nie przesadzona w jedną, czy drugą stronę. 

 Drogi gminne są cały czas naprawiane. Na dzień dzisiejszy w około 30% drogi gruntowe 

zostały już wyrównane. W pierwszej kolejności sprzęt skierowany został na najtrudniejsze 

odcinki i tam, gdzie porusza się transport dowożący uczniów do szkół. Jeżeli tylko pogoda 

będzie sprzyjająca prace równiarki będą się posuwały naprzód.  

/Odp. na interp. radnej B. Lida/ 

 W funduszu sołeckim sołectwa Zabartowo na rok 2017, na inwestycję wskazaną przez 

radną inwestycję Rada sołecka przewidziała kwotę 9.000,00 zł. Do wykończenia odcinka 

pozostało ok. 211mb przy szerokości 3,5m do wykonania tej drogi, za ww. kwotę niestety 

nie ma możliwości realizacji zadania nawet przy założeniu, że Gmina dołożyłaby do tej 

sumy jeszcze 50%. Według szacunków, aby dokończyć budowę drogi potrzebne byłoby 

ok. 50.000,00 zł. W dniu po sesji odbędzie się zebranie sołeckie, na którym temat zostanie 
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poruszony i może np. w ramach tegorocznego i przyszłorocznego budżetu udałoby się 

zakupić większą ilość materiału do budowy  drogi  i np. w roku 2018 zakończyć zadanie 

albo dalej ją etapować. Odcinek wykonywany w roku 2016 był realizowany z materiałów 

gromadzonych w ciągu bodajże czterech lat. 

 Odpowiedź odnośnie hydrantów udzielona została przez Dyrektora ZGK. 

/Odp. na interp. radnego J. Kabattek/ 

 Gmina nie prowadzi spisu, czy liczenia ilości występujących na terenie gminy Więcbork 

bobrów. Tego typu zadania należą raczej do Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. 

Niemniej temat bobrów pojawił się na zebraniach w kilku sołectwach i na dzień dzisiejszy 

Gmina ma informację  z konkretnych kół łowieckich, że są wydawane pozwolenia na 

odstrzał bobrów. Na zebraniach sołeckich informowano i proszono sołtysów o zgłaszaniu 

do Gminy jeżeli taki problem na terenie sołectwa danego występuje, aby Gmina mogła 

uczestniczyć i pomagać w granicach przysługujących jej uprawnień. Zrobione zostanie 

zestawienie lokalizacji, gdzie problem występuje i wówczas nastąpi zgłoszenie do RDOŚ 

o wydanie decyzji na odstrzał dla konkretnych miejscowości, a przede wszystkim 

konkretnych kół łowieckich. 

 

Radny Antczak powiedział, że rozumie, iż jakaś kolejność w równaniu dróg musi być 

zachowana ale prosił, żeby mieć na uwadze to, że po równiarce koniecznie musi po takiej 

drodze przejechać wał. Bez tego zabiegu praca równiarki, czy też efekt jej pracy będzie 

krótkotrwały. 

Radny Piłka odnosząc się do sprawy bobrów mówił, że można spokojnie powiedzieć, że 

występują one w każdym sołectwie i wszędzie tam sprawiają problemy. 

Tak ale Gmina musi znać konkretną lokalizację żeby to zbiorczo podać dalej. Jeżeli koła 

łowieckie występują o zgodę na odstrzał to też na konkretny teren. Chodzi o doprecyzowanie, 

w którym miejscu. Informacja, ze na terenie Gminy występuje ten problem już w RDOŚ jest, 

chodzi o precyzyjniejsze dane – mówił Burmistrz Więcborka. 

Ad.22 Wolne wnioski i informacje. 

Burmistrz Więcborka podziękował Komisji Rewizyjnej za merytoryczne podejście do 

rozstrzygnięcia skargi złożonej przez mieszkańca Więcborka, a całej radzie za podjecie 

stosownej uchwały w tejże sprawie. 

Radna Beata Lida złożyła podziękowania radnemu Kazimierzowi Wilczyńskiemu, który jest 

również członkiem Kurkowego Bractwa Strzeleckiego, za sprawą którego do Placówki 

Opiekuńczej w Więcborku trafiły trzy sportowe rowery dla jej wychowanków.  

Radny Wilczyński streścił krótko, jak doszło do tej inicjatywy,  podkreślając jednocześnie, iż 

chciałby aby sprzęt służył jak najlepiej wychowankom Placówki, by mogli oni zażywać 

czynnie sportu i rekreacji ale równocześnie żeby o ten sprzęt dbali. 

Wiceprzewodniczący RM przypomniał radnym o konieczności złożenia oświadczenia 

majątkowego do końca kwietnia 2017r. i przekazaniu go do biura Przewodniczącej 

Rady Miejskiej w Więcborku. 

W tej części głos zabrał również mieszkaniec Więcborka, którego  skarga wpłynęła do 

Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku za pośrednictwem Najwyższej Izby Kontroli 



19 
 

/Delegatura w Bydgoszczy/ na początku marca br. Skarga ta została zweryfikowana przez 

Komisję Rewizyjną RM w Więcborku, a opinia w tej sprawie wraz z projektem uchwały 

przedstawiona w trakcie bieżącej sesji. W swojej wypowiedzi zaakcentował, że szanuje 

decyzje rady w tej sprawie ale się z nią nie godzi. Wyraził niezadowolenie z wyniku 

przeprowadzonej przez Komisję weryfikacji zasadności skargi. Wniósł ponadto o wykonanie 

nakazów dotyczących zmiany komunistycznych nazw ulic. 

Wiceprzewodniczący RM  zapewnił przedmówcę, że podnoszone przez niego kwestie są 

doskonale znane i Burmistrzowi i Radnym Rady Miejskiej w Więcborku. 

Burmistrz Więcborka stwierdził, że mieszkaniec ma prawo mieć swoje zdanie i każdy  

z obecnych na sali ma prawo mieć swoje. Jeżeli chodzi o kwestie dotyczące nazw ulic, to nie 

trzeba radnych ponaglać, bo wiedzą oni na ten temat wystarczająco dużo. Jest prawo, 

procedury są w toku i na pewno nie ma tu mowy o bezczynności. Podziękował mieszkańcowi, 

za jego zaangażowanie podkreślając jednakże, że zarówno Radni, Burmistrz i podlegli 

Burmistrzowi pracownicy mają świadomość obowiązującego prawa i tego prawa 

przestrzegają. 

 

Na tym obrady zakończono. 

Wiceprzewodniczący RM słowami „zamykam obrady dwudziestej ósmej sesji Rady 

Miejskiej w Więcborku”, zamknął obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ Henryk Szwochert 

 


